



**Reunió de l'AFA. 15 de desembre del 2020. Reunió online. Assisteixen els portaveus dels grups, i Fina**

**Ordre del dia :**

- 1.- Presentació participants. (10 min)
  - 2.- Situació actual de l'escola i de la Junta. (10 min)
  - 3.- Estat de les comissions. (10 min)
  - 4.- Repàs projectes pendents. (Mur, samarretes, projecte dels patis). (10 min)
  - 5.- Consell Escolar Municipal i Ajuntament. (10 min)
  - 6.- Presentació dels números del 2019/2020. (10 min)
  - 7.- Torn de paraules Portaveus. (30 min)
  - 8.- Precs i preguntes.
- 

Hi participa la Fina, que ha mostrat molta voluntat d'assistir.

La Junta es disculpa per la tardança en la convocatòria. El motiu principal és la situació que estem vivint, i que l'escola, tot i la situació en la que hi som, està funcionant amb força normalitat.

La idea és que a partir de gener, es faran les reunions ja obertes a tothom.

En la d'avui, el motiu principal és compartir els números de tresoreria.

**1.- Presentació participants.**

19 assistents.

**2.- Situació actual de l'escola i de la Junta.**

**Aquest trimestre** s'ha demostrat el bon funcionament dels protocols i mesures preses . S'ha mostrat molta seguretat en l'escola, i que tot plegat està funcionant.

Des del punt de vista de la Junta, tot funciona força bé. A principi de curs, ens va neguitejar els horaris d'entrada i sortida a l'escola.

La Junta està en contacte directe amb direcció, diversos cops per setmana; per temes de compromís de l'ajuntament amb l'escola, es fa un seguiment amb l'escola, de que l'ajuntament compleixi amb el seu compromís pel que fa a temes relacionats amb material, neteja, etc. Aquest



seguiment ha estat molt intens sobretot al principi de curs, en coordinació amb la Nuri i equip directiu; actualment hi ha molt de contacte Junta-equip directiu-Nuri.

També hem col·laborat en la creació dels vídeos de l'escola per presentar-la a les famílies, ja que no hi podem entrar. Avui s'ha filmat la nadala dels mestres, i es gestiona/coordina des de la Junta.

**Durant el confinament**, la Junta va participar en la gestió de la dotació d'ordinadors a aquelles famílies que els necessitaven; es va prohibir l'accés a l'escola, i això va generar una gran incidència per agafar-los.

També es van gestionar les beques de menjador, a través de la Nuri, per tal que les famílies rebessin la beca igualment a casa.

L'enquesta a les famílies, es va fer conjuntament entre la Junta i les mares que participen en el Consell Escolar; gràcies aquesta enquesta, creiem que ha millorat molt la comunicació de l'escola vers les famílies, amb una dinàmica més propera cap a les famílies... gràcies a aquesta aliança feta a l'estiu entre Junta i Consell Escolar.

Respecte al **Pla d'inici de curs**, el fet de que el departament canviés protocols i requisits a finals d'agost, va ser un trasbals, pel fet de canviar el bon pla que havia dissenyat l'escola; el menjador va haver de canviar, desaparèixer, i que els alumnes mengessin a les classes. Això va crear una nova situació, havent d'ampliar nous monitors per cobrir les noves ràtios; la Junta va haver de decidir el cost d'un monitor, per tal que els alumnes poguessin dinar. Finalment s'ha rebut una subvenció que cobrirà aquesta inversió. Aquesta feina s'ha fet entre equip directiu, Ecomenja i Junta. Recuperarem els diners avançats.

**S'han engegat les extraescolars.** Hi havia un greuge comparatiu, ja que les extraescolars privades del municipi funcionaven. Després de dialogar amb l'ajuntament, es van poder dur a terme aquestes activitats, per ajudar sobretot a les famílies que ho necessiten.

El **logo** de l'AFA també s'ha fet, i era una cosa pendent.

Les **samarretes** ara podran tirar endavant.

El **mural**, ja s'ha acabat. I com ha quedat tan maco, ara caldria millorar el mur d'accés a la porta del parvulari: s'ha proposat pintar de blanc i els alumnes posaran les seves mans de colors .

Respecte a la part emocional de la Junta: demanem una mica més d'empatia. Moltes de les accions dutes a terme, s'haurien d'haver fet en comissions; algunes s'han desvinculat per temes de conciliació familiar-laboral, i per la situació extraordinària que estem patint. Ens hem trobat que el grau d'exigència cap a la Junta és molt alt. Demanem una mica més de paciència, ja que l'esforç està sent important i el grau d'implicació també.

Allà on no arribi una comissió, arribarà la Junta.



A la vegada, la Junta no està prenent decisions importants (de despeses de diners, sobretot); simplement es prenen decisions necessàries pel funcionament adequat de l'escola.

Aclarim que també estem contents. Tot i l'esforç. Per la situació superextraordinària.

La Junta actual havia de deixar de ser-hi aquest desembre, però per responsabilitat amb la situació que estem vivint, va decidir de renovar un curs més; es va compartir amb les famílies per si algú s'animava. Davant la falta de proposta alternativa, continua un any més.

L'Elena aprofita per donar les gràcies a l'esforç davant la situació que estem vivint. S'agraeix el treball amb el consell escolar.

L'Antònia pregunta de demanar voluntaris per millorar el funcionament de les comissions. A partir de gener, si es manifesta la gent que no pot, es podria demanar que hi participin d'altres voluntaris.

### **3.- Estat de les comissions.**

**Menjador** ha funcionat molt bé.

**Extraescolars** s'han engegat.

**Interampes** en funcionament

La de **Festes** està en *standby*.

La idea és que al gener s'activi tot una mica de manera més coordinada i compartida.

**Pendent pel gener, la comissió de la Jornada Continua** (Antònia, Tània). A la Junta arriba que a nivell de municipi s'ha creat una plataforma i a cada escola una comissió. S'ha activat a nivell de municipi, amb la participació de l'Ajuntament. Tot plegat és molt informatiu, i s'està fent un estudi per valorar opinions inicials... però no es vol implementar d'avui per demà. No es vol generar polèmica, si no que amb el ritme adequat es valori la opció...

La Vanessa comenta que l'enquesta, que pregunta si estàs a favor o en contra, la opinió no la podem tenir, si no tenim tota la informació dels pros i contres. En global tots coincidim en què ens falta més informació. En endavant, seria interessant que la comissió hauria de buscar la informació que falta. Tal i com s'ha explicat, és tot el municipi el que ha de validar l'opció pressa. En la propera reunió, es pot posar a l'ordre del dia, per poder debatre amb calma.

Recollirem tota la informació, i la compartirem abans de la reunió; i no en el grup de portaveus, només.

### **4.- Repàs projectes pendents. (Mur, samarretes, projecte dels patis).**

El *mur* està acabat

Les *samarretes* amb el logo a partir de la primavera, ja que són de màniga curta.



Projecte de *Transformació de patis* per ser més inclusius (natura, espais de lectura, jocs d'esports,...), està aturat. La situació actual del pati ha canviat, pel fet d'estar 'sectoritzat' i que s'estan aprofitant altres espais... això ha millorat en els conflictes a l'hora dels patis. Aquesta situació ens ajuda a valorar com ens imaginem els patis, aprenent del que s'està fent ara.

La persona que havia de venir a valorar els patis, no vindrà de moment. L'Elena comenta que a l'ajuntament, des del consell escolar, s'ha demanat que hi participi econòmicament, sobretot pel que fa en el pati tranquil. El projecte de millora d'aquest espai està aturat perquè necessitem gent especialista per a què ens assessorin.

## 5.- Consell Escolar Municipal i Ajuntament.

El 14 de desembre es va fer un consell municipal.

Tota la comunitat educativa es felicita, pel funcionament desitjat que s'està duent a terme, de la implicació de les famílies, i sobretot dels infants i joves alumnes que estan manifestant una gran resiliència! Amb la seva capacitat d'adaptar-se ens han alliçonat.

Hi ha escoles amb un dèficit de menjador (no nosaltres). Estan treballant per poder resoldre aquest dèficit. Nosaltres gràcies a ràtios i subvenció, no tenim dèficit.

Les obres que tenim pendent a la nostra escola, es faran ara pel Nadal.

La propera setmana rebrem la subvenció del Casal d'estiu que tenim pendent amb Naïfar. Tan Naïfar com Cercle han fet una gran feina.

COVID: 38 positiu a les escoles. És molt bona dada, ja què és molt petita proporcionalment. A més a més, els contagis no han estat horitzontals (s'han transmès en l'àmbit familiar, no entre alumnes del mateix grup); això demostra que les mesures funcionen. Respecte a les PCR, depèn tot de Procicat i el seu protocol.

Tancament properament de línies de P3:

Les dades del Padró 2018: 174 alumnes a P3

Les dades del Padró 2019: 144 alumnes a P3

Les dades del Padró 2020: 76 alumnes a P3.

Per aquests motius es proposa, des del departament, de tancar una línia de P3 a l'escola del Mar el proper curs.

A nivell municipal, totes les escoles i instituts estan elaborant una conjuntament una carta per demanar la reducció de ràtios; aquest document se signarà amb la firma de l'alcalde. El consell escolar municipal s'ha compromès ha defensar aquest document.

De moment la conseqüència directa proposada és la reducció de línia el proper curs. I d'altra banda, hi ha la idea de què a nivell de municipi s'acordi que el tancament de línies sigui rotatiu (**és una proposta, no s'ha decidit!**). La reducció de línies, pot penalitzar el projecte educatiu del centre, reduint el volum d'alumnes.

Paral·lament, en aquest debat, cal aclarir el Pla de Futur Educatiu de VdM, pels propers cursos. El tancament d'una línia suposa reducció de recursos de manera indirecta.

S'ha decidit que es crearà una comissió per treballar aquest tema. Actualment, han convocat als presidents de les AFAs, però s'ha defensat que s'impliquin les famílies (per comissions).

La Bressoleta del Barato, segurament el proper curs no traurà oferta, ja que no hi ha infants.

Canviant de tema, el Consell Municipal d'infant es vol tornar a posar en marxa, i el Consell Municipal d'adolescents està aturat (per falta de participació telemàtica)

Les Jornades d'Orientat'!: es faran online, i també per les famílies (a nivell d'instituts).

## 6.- Presentació dels números del 2019/2020. (10 min)

VARIACIÓ D'INGRESSOS									
	Curs 2017-2018	Curs 2018-2019	Curs 2019-2020						
Material socialitzat escola	24.625,58	31.057,58	30.940,00						
Quotes AMPA	14.513,00	14.840,00	15.040,00						
Quota reciclatge (1r a 6è)	6.772,00	4.158,00	4.158,00						
Assegurança	2.420,03	0,00	0,00						
Festa fi de curs 2019			554,44	* Les despeses van entrar a l'exercici anterior					
Cànon Naïfar	2.327,75	1.470,30	3.617,15						
Beques	1.915,00	1.670,00	0,00						
Ingressos loteria	0,00	362,00	320,00						
<b>TOTAL</b>	<b>52.573,36</b>	<b>53.557,88</b>	<b>23.689,59</b>						
VARIACIÓ DE DESPESES									
	Curs 2017-2018	Curs 2018-2019	Curs 2019-2020						
Material socialitzat	24.625,58	31.057,58	30.940,00						
Manteniments PC's	653,40	1.306,80	653,40						
Assegurança	2.420,03	0,00	0,00						
Equip so menjador	0,00	2.418,19	1.954,51						
Aparell per no ennuegar		0,00	152,91						
Xocolatada concert Nadal		0,00	165,29						
Projecte dones innovadores		0,00	425,00						
Rúa de carnestoltes		0,00	899,48	* 200 euros subvenció Ajuntament, ingrés novem					
Serveis d'acollida	1.470,30	405,00	300,00						
Inversió cuina (gots)	0,00	143,46	60,98						
Chromebooks	0,00	2.492,60	7.443,01						
Mural paret escola		0,00	2.120,00						
Varis (obsequis Nadal i estiu, fotocòpies, etc...)		325,68	343,62						
<b>TOTAL</b>	<b>29.169,31</b>	<b>38.149,31</b>	<b>14.174,58</b>						
Compte al Banc de Sabadell - saldo a data d'avui hi ha 46.328,22 euros									

## 7.- Torn de paraules Portaveus.

-Carol (3erA):

..Sis nens s'han deixat l'aigua i no els han deixat beure en tot el dia; ni a l'hora de dinar.

S'ha compartir amb l'equip directiu, i direcció ha consultat amb les tutores. Demanen que la incidència 'domèstica' inicial, es contrasti amb el tutor. Posteriorment, si no se solventa,



compartir amb l'AFA i direcció. La Nuri, confirma que els hi dona el got de plàstic; i comenta que prefereix que aclareixin les famílies directament amb ella, si son incidències de menjador. La Nuri, demana que via portaveus, ho traspassem això amb les famílies. Gots de plàstic n'hi ha. Entre el grup, s'ha d'intentar de resoldre la situació, fent seguiment, i estant pendent. Primer comunicar amb el tutor/a, i posteriorment amb la Junta; i ídem amb Menjador, primer Nuri.

*..D'altra banda, a les 8:51h havien tancat la porta de dalt per entrar amb el grup de 3er. Hi ha minuts de marge?*

Cal fer seguiment d'aquesta incidència i contrastar de què donin un marge per poder arribar a temps.

-Antònia P5-A:

*..No donen de beure si no porten ampolla.*

*..Per celebrar les festes de Nadal, es proposa de celebrar altres festes no cristianes catòliques, catalanes; ja que hi ha gent que és jueva, àrab, vegans,...*

Cal tenir més cura amb la diversitat.

*..Problemes amb la facturació d'Ecomenja.*

A les famílies que no els arriben els mails, cal que li enviïn un correu a la Nuri o a l'AFA, a l'atenció de la Nuri.

*..Ventilació a l'aula, ja que n'hi ha alumnes delicats, si es podria ventilar quan no hi siguin els alumnes.*

A l'escola ha vingut un inspector amb tècnic de salut, i demanen MOLTA ventilació i portes obertes. D'aquí que l'escola hagi demanat forro polar. Les portes sempre estan obertes.

*..L'assistència a les reunions de l'AFA.*

S'ha comentat en punts anteriors. A partir del gener serà oberta i online. *Tan l'Antònia com la Fina, demanen que la junta comparteixi més amb les famílies les qüestions que s'han de decidir.* Es demana una informació mensual, que de fet es traspasarà en la reunió mensual, es farà un report mensual.

*..P5 hauria de tenir un accés alternatiu al lavabo; estan compartint lavabo amb nens més grans.* La Nuri, comenta que no tenim més lavabos; ara s'ampliaran els lavabos de P3, ja que estan compartint un únic lavabo. S'ha ampliat servei de neteja.

-Fina: comenta si hi ha *possibilitat d'oferir propostes d'activitats per grups bombolla, amb experts de fora.*

Es consulta a l'equip directiu, fins a quin punt podem arribar, pot venir algú puntualment?

La Mayra també proposa de preguntar a la *biblioteca* si poden venir a fer activitats dins de grups bombolla.



## **8.- Precs i preguntes.**

**Web.** Està programada, però calen voluntaris: per redactar el contingut del web (Pilar Formiga coordina el tema). Interessant llistar els components de les comissions per a què puguin gestionar la informació pertinent. La Pilar donaria l'accés als interessats...

-Carol: anima a què des de portaveus es comparteixi amb els grups les bones decisions preses; transmetre seguretat a les famílies. Que davant una queixa de famílies, que els portaveus 'pacifiquin', ajudin a harmonitzar.